

## FIRST MEETING

[A/C.3/1]

Held on Friday, 11 January 1946, at 3 p.m.

Temporary Chairman: M. P.-H. SPAAK  
(Belgium).

### 1. Election of Chairman

Mr. KNOWLES (Canada) proposed the Rt. Hon. Peter FRASER (New Zealand) as Chairman of the Committee.

The nomination was supported by Mrs. ROOSEVELT (United States of America), Mr. HODGSON (Australia), Mr. STANCZYK (Poland), Mr. HENDERSON (United Kingdom), Mr. EGELAND (Union of South Africa), M. JOUHAUX (France), Mr. BARÓN CASTRO (El Salvador), Miss BERNARDINO (Dominican Republic), and Mr. ABBASS (Iraq).

Mr. FRASER was elected by acclamation, and took the Chair.

The meeting rose at 3.25 p.m.

## SECOND MEETING

[A/C.3/2]

Held on Monday, 21 January 1946,  
at 10.30 a.m.

Chairman: The Rt. Hon. Peter FRASER  
(New Zealand).

### 2. Election of Vice-Chairman and Rapporteur

On the proposal of Miss BERNARDINO (Dominican Republic), seconded by the representatives of BOLIVIA, CHINA and CHILE, Mr. SOTO HARRISON (Costa Rica) was unanimously elected Vice-Chairman.

On the proposal of Miss McKENZIE (New Zealand), Mrs. DALEN (Norway) was unanimously elected Rapporteur.

### 3. Programme of Work: Communication from the President of the General Assembly

The CHAIRMAN asked the Secretary to read a communication from the President of the General Assembly which referred to the Third Committee for consideration, the question of refugees in item 17 of the provisional agenda of the first part of the first session of the General Assembly and chapter III, section 1A, paragraph 4 (a), (c) and (e) and paragraph 5 (a) of the Report of the Preparatory Commission, and asked the Committee to report to the General Assembly on these parts of the Report.

The CHAIRMAN declared that, in consequence, these items would constitute the agenda of the Third Committee.

### 4. Joint Sub-Committee of the Second and Third Committees

The SECRETARY announced that, after consultation with the Chairman of the Third Com-

## PREMIERE SEANCE

[A/C.3/1]

Tenue le vendredi 11 janvier 1946, à 15 heures

Président provisoire: M. P.-H. SPAAK  
(Belgique).

### 1. Election du Président

M. KNOWLES (Canada) propose le Très Honorable Peter FRASER (Nouvelle-Zélande).

La proposition est appuyée par Mme ROOSEVELT (Etats-Unis d'Amérique), M. HODGSON (Australie), M. STANCZYK (Pologne), M. HENDERSON (Royaume-Uni), M. EGELAND (Union Sud-Africaine), M. JOUHAUX (France), M. BARÓN CASTRO (El Salvador), Mlle BERNARDINO (République Dominicaine) et M. ABBASS (Irak).

M. FRASER (Nouvelle-Zélande) est élu Président par acclamation et prend place au fauteuil.

La séance est levée à 15 h. 25.

## DEUXIEME SEANCE

[A/C.3/2]

Tenue le lundi 21 janvier 1946, à 10 h. 30

Président: Le Très Hon. Peter FRASER  
(Nouvelle-Zélande).

### 2. Election du Vice-président et du Rapporteur

Sur la proposition de Mlle BERNARDINO (République Dominicaine), appuyée par les représentants de la BOLIVIE, de la CHINE et du CHILI, M. SOTO HARRISON (Costa-Rica) est élu Vice-Président à l'unanimité.

Sur la proposition de Mlle McKENZIE (Nouvelle-Zélande), Mme DALEN (Norvège) est élue Rapporteur à l'unanimité.

### 3. Programme des travaux: Communication du Président de l'Assemblée générale

Le PRÉSIDENT invite le Secrétaire à donner lecture d'une communication du Président de l'Assemblée générale, aux termes de laquelle la question des réfugiés, faisant l'objet de l'article 17 de l'ordre du jour provisoire de la première partie de la première session de l'Assemblée générale et du chapitre III, section 1A, paragraphe 4 (a), (c) et (e) et du paragraphe 5 (a) du Rapport de la Commission préparatoire, est renvoyée à l'examen de la Troisième Commission, laquelle devra faire à l'Assemblée générale, un rapport sur ces paragraphes.

Le PRÉSIDENT déclare que ces points formeront l'ordre du jour de la Troisième Commission.

### 4. Sous-Commission mixte des Deuxième et Troisième Commissions

Le SECRÉTAIRE fait connaître qu'après consultation du Président de la Troisième Com-

mittee, Mr. KONDERSKI (Poland), Chairman of the Second Committee, had proposed that the joint sub-committee of the two Committees be composed of those delegates of the Second Committee whose countries fell within the English alphabetical division from Argentina to Iran and those delegates of the Third Committee which fell within the division from Iraq to Yugoslavia.

**Decision:** *It was agreed that the Third Committee would be represented in the Joint Sub-Committee by the countries listed in the English alphabetical order from Iraq to Yugoslavia, inclusive.*

## 5. Discussion on the Establishment of Commissions

Sir Ramaswami MUDALIAR, as Chairman of Committee 3 of the Preparatory Commission, gave a brief explanation of the reasons which led the Preparatory Commission to recommend the establishment of a Commission on Human Rights, a Commission on Narcotic Drugs, a Temporary Social Commission and a Demographic Commission.

The CHAIRMAN then called for a discussion on these items of the Report.

### (i) Commission on Human Rights

Mr. PÉREZ CISNEROS (Cuba) announced that his delegation would present to the Economic and Social Council, a working paper on the terms of reference and method of work of this Commission.

The representatives of the UNITED STATES OF AMERICA, the UNITED KINGDOM and POLAND warmly supported the proposal for the establishment of a Commission on Human Rights.

Mr. VERGARA (Chile) asked if it would not be useful for the Committee to make suggestions at this time with regard to the work of the Commission.

The CHAIRMAN replied that he would be willing to consider any concrete proposals to this effect.

**Decision:** *Chapter III, section 4, paragraphs 15, 16 and 17 (page 36) of the Report were approved.*

### (ii) Temporary Social Commission

The CHAIRMAN having asked for an explanation as to the reason for the use of the word "temporary" in connection with the Social Commission, Sir Ramaswami MUDALIAR (India) pointed out that, until a thorough investigation had been carried out, it would not be possible to know whether one or several Social Commissions would be needed in this field. It would be the task of the Temporary Social Commission to study this question and also to provide for continuity in the work undertaken by the League of Nations in the sphere of social questions.

The representatives of AUSTRALIA, the UNION OF SOUTH AFRICA and ARGENTINA supported the proposal for the creation of a Temporary Social Commission.

mission, M. KONDERSKI (Pologne), Président de la Deuxième Commission, a proposé que la Sous-Commission mixte des Deuxième et Troisième Commissions soit composée des membres de la Deuxième Commission dont les pays tombent dans la tranche de l'ordre alphabétique anglais allant de l'Argentine à l'Iran, et des membres de la Troisième Commission dont les pays tombent dans la tranche de l'ordre alphabétique anglais allant de l'Irak à Yougoslavie.

**Décision:** *Il est décidé que la Troisième Commission sera représentée au sein de la Sous-Commission mixte par les pays tombant dans la tranche de l'ordre alphabétique anglais allant de l'Irak à la Yougoslavie inclusivement.*

## 5. Discussion sur la création de commissions

Sir Ramaswami MUDALIAR, Président du Comité 3 de la Commission préparatoire, expose brièvement les raisons pour lesquelles la Commission préparatoire a préconisé la création d'une Commission des droits de l'homme, d'une Commission des stupéfiants, d'une Commission temporaire des questions sociales et d'une Commission démographique.

Le PRÉSIDENT met alors en discussion ces points du Rapport.

### (i) Commission des droits de l'homme.

M. PÉREZ CISNEROS (Cuba) fait connaître que sa délégation va présenter au Conseil économique et social un document de travail relatif au mandat et aux méthodes de travail de la Commission des droits de l'homme.

La proposition tendant à la création d'une Commission des droits de l'homme est chaleureusement appuyée par les représentants des ETAT-UNIS d'AMÉRIQUE, du ROYAUME-UNI et de la POLOGNE.

M. VERGARA (Chili) demande si le moment ne serait pas venu pour la Troisième Commission de faire des suggestions touchant les travaux de la Commission des droits de l'homme.

Le PRÉSIDENT répond qu'il sera disposé à examiner toute proposition concrète dans ce sens.

**Décision:** *Les paragraphes 15, 16 et 17, section 4, chapitre III (page 36) du Rapport sont approuvés.*

### (ii) Commission temporaire des questions sociales

Le PRÉSIDENT ayant demandé pourquoi le mot "temporaire" figurait dans le titre de la Commission sociale, Sir Ramaswami MUDALIAR (Inde) explique que ce n'est qu'après un minutieux examen qu'on pourra savoir s'il y aura lieu de créer, dans ce domaine, une ou plusieurs commissions. Il incombera à la Commission temporaire d'étudier ce point ainsi que d'assurer la continuité des travaux entrepris par la Société des Nations dans le domaine des questions sociales.

La proposition tendant à créer une Commission temporaire des questions sociales est appuyée par les représentants de l'AUSTRALIE, de l'UNION SUD-AFRICAINE et de l'ARGENTINE.

**Decision:** *Chapter III, section 4, paragraphs 26, 27 and 28 (page 37) of the Report were approved.*

(iii) *Commission on Narcotic Drugs*

The representatives of AUSTRALIA and CHINA warmly supported the proposal for the creation of a Commission on Narcotic Drugs.

**Decision:** *Chapter III, section 4, paragraph 30 (page 38) of the Report was approved.*

(iv) *Demographic Commission*

Mr. GARDINER (Canada) proposed that the Demographic Commission be included among those listed in paragraph 14 of section 4, on the ground that the question of equitable distribution of population was important enough to warrant this Commission being set up at the first session of the Economic and Social Council.

Mr. ARCA PARRÓ (Peru) seconded this proposal.

Although agreeing with the representatives of Canada as to the importance of this Commission, the representatives of INDIA, AUSTRALIA, BELGIUM, the UNITED STATES OF AMERICA and BRAZIL pointed out that, under paragraph 14, the Council was obliged to establish five commissions and might not be able to undertake the work of creating a sixth at its first session. If this proved to be the case, the Demographic Commission could then be set up at the second session of the Council, which would take place in a few months. Care must be taken not to over-burden the Council with work in the very early stages of its existence.

Mr. PÉREZ CISNEROS (Cuba) agreed that the Demographic Commission should remain under the provisions of paragraph 31 and suggested that to this list should be added a Commission on Culture and Education.

The representative of CANADA, in view of the reasons given against his proposal to set up the Demographic Commission at the first session of the Council, withdrew his proposal.

**Decision:** *Chapter III, section 4, paragraphs 31 (a) and 32 (page 38) of the Report were approved.*

*The meeting rose at 12.55 p.m.*

---

### THIRD MEETING

[A/C.3/8]

*Held on Friday, 25 January 1946, at 4.30 p.m.*

*Chairman:* The Rt. Hon. Peter FRASER  
(New Zealand).

6. Consideration of the Report of the Third Committee to the General Assembly on certain Sections of the Report of the Preparatory Commission (document A/C.3/6)<sup>1</sup>

Mrs. DALEN (Norway), Rapporteur, in presenting the report of the Third Committee, ex-

<sup>1</sup> For the final text of this report, see the Official Record of the plenary meetings of the first part of the first session of the General Assembly.

**Décision:** *Les paragraphes 26, 27 et 28, section 4, chapitre III (page 37) du Rapport sont approuvés.*

(iii) *Commission des stupéfiants*

La proposition tendant à créer une Commission des stupéfiants est vivement appuyée par les représentants de l'AUSTRALIE et de la CHINE.

**Décision:** *Le paragraphe 30, section 4, chapitre III (page 38) du Rapport est approuvé.*

(iv) *Commission démographique*

M. GARDINER (Canada) propose de placer la Commission démographique parmi les commissions énumérées au paragraphe 14 de la section 4, étant donné que la question de la répartition équitable de la population est assez importante pour justifier la création de cette Commission au cours de la première session du Conseil économique et social.

Cette proposition est appuyée par M. ARCA PARRÓ (Pérou).

Bien que d'accord avec le représentant canadien sur l'importance de cette Commission, les représentants de l'INDE, de l'AUSTRALIE, de la BELGIQUE, des ETATS-UNIS d'AMÉRIQUE et du BRÉSIL font remarquer qu'aux termes du paragraphe 14, le Conseil est tenu de créer cinq commissions et n'aura peut-être pas le temps d'en créer une sixième à sa première session. Si tel était le cas, la Commission démographique pourrait alors être constituée au cours de la seconde session du Conseil qui se tiendra d'ici quelques mois. Il faut veiller à ne pas surcharger de travail le Conseil dans la première période de son existence.

M. PÉREZ CISNEROS (Cuba) reconnaît que la Commission démographique doit rester dans le cadre des dispositions du paragraphe 31, et propose que l'on ajoute à cette liste une Commission de la culture et de l'éducation.

Le représentant du CANADA, devant les arguments apportés à l'encontre de la création de la Commission démographique dès la première session du Conseil, retire sa proposition.

**Décision:** *Les paragraphes 31(a) et 32, section 4, chapitre III (page 38) du Rapport sont approuvés.*

*La séance est levée à 12 h. 55.*

---

### TROISIÈME SEANCE

[A/C.3/8]

*Tenue le vendredi 25 janvier 1946, à 16 h. 30.*

*Président:* Le Très Hon. Peter FRASER  
(Nouvelle-Zélande).

6. Examen du Rapport présenté à l'Assemblée générale par la Troisième Commission relatif à certaines sections du Rapport de la Commission préparatoire (document A/C.3/6)<sup>1</sup>

Mme DALEN (Norvège), Rapporteur, en présentant le rapport de la Troisième Commission,

<sup>1</sup> Pour le texte définitif de ce rapport, voir les Documents officiels des séances plénières de la première partie de la première session de l'Assemblée générale.